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Srbija dobila mesto u bordu direktora Svetske zdravstvene organizacije 

Novi direktor Svetske zdravstvene organizacije za Evropu dr Hans Kluge, ponudio je Srbiji da ima svog 
predstavnika u bordu direktora ove organizacije, saopštilo je Ministarstvo zdravlja. 

Doktor Hans Kluge je mesto u bordu direktora Svetske zdravstvene organizacije ponudio Srbiji prilikom 
sastanka sa ministrom zdravlja Zlatiborom Lončarom u sedištu Svetske zdravstvene organizacije u 
Kopenhagenu. 

"To će biti prvi put da Srbija i naš zdravstveni sistem dobiju ovako visoko pozicionirano mesto u Svetskoj 
zdravstvenoj organizaciji, ujedno i još jedna potvrda rezultata koje je naša zemlja ostvarila poslednjih 
godina na polju reformi i kvaliteta zdravstvenog sistema", navodi se u saopštenju Ministarstva zdravlja. 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar istakao je da Srbija prvi put dobija takvu ponudu i da je velika stvar za 
sve u zdravstvenom sistemu što će naša zemlja moći da utiče na zdravstvenu politiku u Evropi. 

"Mislim da je građanima jasno da se to ne dobija na lepe oči, već se zaslužuje radom. Gospodin Kluge je 
bio u Beogradu pre par nedelja i mogao je da se uveri šta radimo i šta smo uradili, pa je na osnovu toga 
doneo odluku da ponudi mesto Srbiji", rekao je ministar Lončar za RTS. 



 
 

 

 

Šta sve podrazumeva rekonstrukcija Urgentnog centra 

Direktor Urgentnog centra u Beogradu Marko Ercegovac rekao je za RTS da se rekonstrukcija te 
ustanove nastavlja i da je urađen najveći deo grubih radova što se tiče fasade, krova i potkorvnih 
prostorija. Kroz Urgenti centar u proseku prođe od 600 do 800 pacijenata, retko se naparvi više od 1.000 
pregleda u toku dana, istakao je Ercegovac. 

Marko Ercegovac je, gostujući u Beogradskoj hronici, rekao da je prva faza rekonstrukcije Urgentog 
centra prošla relativno benigno, par odeljenja je nekoliko meseci bilo van funckije, ali ceo Urgentni 
centar je radio 24 časa. 

Prema njegovim rečima, rekonstrukcija se nastavlja, urađen je najveći deo grubih radova što se tiče 
fasade, krova i potkorvnih prostorija, mali deo trijažnog dela se proširuje u budućnosti. 

"Idemo na vrlo ozbiljne radove za svako odeljenje. To su instalacije, centralna klimatizacija, vodovod, 
kanalizacija, struja", rekao je Ercegovac. 

Kaže da su uspevili na neki način, da sa dobrom organizacijom sa ostalim bolnicama u Beogradu 
komepnzuju taj pritisak da bi se rasteretili - da oni preuzmu taj deo posla.  

"Najveći deo posla će Urgenti centar preuzeti kao što je preuzimao i u tom periodu, ali kapaciteti će biti 
vrlo malo smanjeni. Trudićemo se da deo po deo odeljenja smanjujemo, bez nekog veklikog deficita 
broja", istakao je direktor Urgentnog centra. 

U proseku prođe od 600 do 800 pacijenata  

Kroz Urgenti centar u proseku prođe od 600 do 800 pacijenata, retko se naparvi više od 1.000 pregleda u 
toku dana, kaže Ercegovac. 

Prema njegovim rečima, najveći broj je u toku prepodneva, ali je ogroman pik tokom noći. 



 
 

Najveći procenat ljudi među pacijentima je iz Beograda i beogradskog okruženja koje ima preko dva 
miliona stanovnika.  

"Ali ako imamo najteže slučajeve iz celog regiona onda zahtevaju ozbiljnu hospitalizaciju, najvišeg nivoa 
intenzivne nege, što relano zauzima dosta prostora", rekao je on. 

Govoreći o reorganizaciji rada, Ercegovac kaže da je ceo svet shvatio da pstoji potreba da lekari urgentne 
medicine zauzmu svoje primarno mesto u trijaži i prvom lečenju pacijenata. 

"Samim tim što budemo u 2020. proširili prijemno-trijažni deo za 60 kvadrata, dobićemo mogućnost da 
lekari urgentne medicine, kada dođe pacijent - razgraniče da li je za Urgentni centar - ako jeste nešto 
najosnovnije može da dobije terapiju od lekara urgentne medicine, ako zahteva specijalistički pregled ići 
će kod specijaliste", obasnio je Ercegovac.  

"Adrenalin koji svi mi imamo kada radimo u Urgentom centru vrlo teško možemo da zanemarimo, to je 
stvar navike i prija ljudima dinamika i brzina dijagnostike i lečenja", zaključio je doktor Ercegovac.  

 

 

Hapšenja zbog korupcije u Kliničkom centru u Kragujevcu 

Zbog malverzacija u vezi sa javnim nabavkama u Kliničkom centru Kragujevac uhapšeno je više osoba. 
Sumnja se da je rukovodilac u tom kliničkom centru obavljao vanstandardne estetske operacije za koje je 
od pacijenata uzimao novac. 

Policija je u saradnji sa Višim javnim tužilaštvom u Kraljevu uhapsila trinaest osoba zbog postojanja 
osnova sumnje da su počinile više koruptivnih krivičnih dela kojima su nanele štetu Kliničkom centru 
Kragujevac, saopštio je MUP. 



 
 

Zbog sumnje da su počinili krivično delo zloupotreba službenog položaja u postupku javnih nabavki 
kojima su ostvarili protivpravnu imovinsku korist od oko 26 miliona dinara, uhapšeni su rukovodioci u 
Kliničkom centru Kragujevac D. P. (1970) i N. S. (1971), kao i devet posrednika u prodaji medicinskih 
sredstava i opreme. 

Uhapšeni su posrednici B. B. (1979), M. C. (1955), M. D. (1961), M. K. (1974), B. M. (1974), D. M. (1970), 
D. N. (1977), A. Z. (1986) i D. S. (1972), zbog sumnje da su počinili krivično delo pomaganje u zloupotrebi 
službenog položaja.  

Sumnja se da je D. P. u postupcima javnih nabavki Kliničkog centra Kragujevac, u dogovoru sa 
ponuđačima, prilagođavao uslove ponuda i izradu tehničke specifikacije, kako bi suprotno Zakonu o 
javnim nabavkama, favorizovao određene ponuđače, na osnovu čega su oni dobijali ugovore u 
nabavkama medicinskih sredstava i opreme.  

U izvršenju krivičnog dela osumnjičenom D. P. pomagali su B. B., M. C., M. D., M. K., B. M., D. M., D. N., 
A. Z., D. S. tako što su mu dostavljali specifikacije i ponude.  

Policija je uhapsila i rukovodioca Kliničkog centra Kragujevac N. S. koji se tereti da je kao saizvršilac u 
postupku javne nabavke učestvovao u sačinjavanju tehničke specifikacije favorizujući određenog 
ponuđača, navodi se u saopštenju MUP-a. 

Osumnjičen da je obavljao vanstandardne estetske operacije  

Takođe, zbog postojanja osnova sumnje da je počinio krivično delo zloupotreba službenog položaja, 
trovina uticajem i falsifikovanje službene isprave uhapšen je rukovodilac u Kliničkom centru Kragujevac 
G. A. (1964), koji se sumnjiči da je obavljao vanstandardne estetske operacije za koje je od pacijenata 
uzimao novac.  

Sumnja se da je u službene isprave za te operacije G. A. unosio neistinite dijagnoze, čime je omogućio da 
one budu plaćene od strane Republičkog fonda za zdravstveno osiguranja, čime je pribavio protivpravnu 
imovinsku korist od 1.700 evra i 128.000 dinara. 

Zaposlena u Kliničkom centru Kragujevac M. G. (1976) uhapšena je zbog sumnje da je pomagala G. A. u 
izvršenju krivičnog dela tako što je uzimala novac od pacijenata i predavala ga osumnjičenom, kao i da je 
sačinjavala lažnu dokumentaciju i račune u kojima je navodiila da su obavljene intervencije koje plaća 
Republički fond za zdravstveno osiguranje, iako je reč o estetskim operacijama koje pod to ne potpadaju.  

Osumnjičenima D. P., G. A., M. G. i N. S. određeno je zadržavanja do 48 časova i oni će uz krivičnu prijavu 
biti privedeni nadležnom tužilaštvu, dok su ostali osumnjičeni već privedeni Posebnom odeljenju za 
suzbijanje korupcije Višeg javnog tužilaštva u Kraljevu, zaključuje se u saopštenju. 

 



 
 

 

 

Više od dva i po miliona ljudi godišnje umre zbog nenamernih grešaka lekara 

Oko 2,6 miliona smrti godišnje uzrokovano je nenamernim pogreškama u ambulantama i bolnicama 
širom sveta, objavila je u utorak Svetska zdravstvena organizacija povodom Svetskog dana sigurnosti 
pacijenata. 

Četiri od deset bolesnika doživi neku vrstu štetne posledice lečenja u ambulantama i ustanovama 
primarne zdravstvene zaštite, a 134 miliona štetnih reakcija na lekove svake godine se zabeleži u 
bolnicama u srednje razvijenim i nerazvijenim zemljama. 

Prema epidemiološkim podacima, nenamerna šteta za pacijenta zbog greške tokom lečenja u 
bolnicama pojavljuje se kod 8 do 12 posto hospitalizovanih pacijenata. 

Veliki broj takvih slučajeva može da se spreči, poručuje Svetska zdravstvena organizacija 
koja pokreće globalnu kampanju za podizanje svesti o sigurnosti pacijenata i stvaranje sigurne 
zdravstvene zaštite. Za sigurnu zdravstvenu zaštitu važno je, kažu, donošenje jasnih smernica, 
dobra organizacija, zapošljavanje kvalifikovanih zdravstvenih radnika i efikasno uključivanje bolesnika u 
brigu za vlastito zdravlje s obzirom da ankete govore o nedovoljnom ili problematičnom nivou 
zdravstvene pismenosti gotovo polovine ispitanih Evropljana. 

Analiza koju je provela Svetska zdravstvena organizacija pokazuje da je niža zdravstvena pismenost 
povezana s rizičnijim zdravstvenim izborima (poput pušenja), većim brojem nesreća na radnom mestu, 
lošijim upravljanjem hroničnim bolestima (poput dijabetesa, infekcije HIV i astme), slabijim 
pridržavanjem propisane terapije, povećanom hospitalizacijom i češćom prevremenom smrću. 



 
 

Uz edukaciju građana važno je i bolje komuniciranje pacijenta i zdravstvenog osoblja. Pacijentu se mora 
omogućiti da slobodno pita lekare i medicinske sestre sve što ne shvata, ne razume ili ga zanima. Podaci 
govore kako čak 60 posto anketiranih odmah nakon posete lekaru ne razume uputstva o 
uzimanju propisanog leka, a u Evropskoj uniji prosečno 548 ljudi dnevno umre zbog nepravilnog 
uzimanja leka. 

 

 

Vršačkoj bolnici sanitetsko vozilo i specijalizovani kreveti 

VRŠAC - Dve švedske nevladine organizacije obezbedile su i donirale vrednu opremu Opštoj bolnici 
Vršac. U pitanju su posebno opremljeno sanitetsko vozilo, i šest specijalizovanih kreveta sa antidekubit 
dušecima, za potrebe intenzivne nege, a donacija je zdravstvenoj ustanovi uručena u prisustvu članice 
gradskog veća za zdravstvo i socijalnu zaštitu. 

Švedska nevladina organizacija SAM Hjälp obezbedila je i vršačkoj opštoj bolnici donirala posebno 
opremljeno sanitetsko vozilo - automobil marke Wolvo Nillson iz 2013. godine. 

Za to je prvenstveno zaslužan predstavnik ove organizacije, Jon Pitik, koji je rodom iz Vojvodinaca, već 30 
godina radi u Švedskoj, ali je, kako kaže, uvek osećao vezu sa mestom i krajem u kojem je rođen, i gde je 
odrastao i školovao se. 

"Bio sam na više zdravstvenih konferencija, i video da se za neke bolnice obezbeđuju sanitetska vozila, i 
rekao sam da sledeće mora da ode u Vršac. Lično sam ga dovezao da ne bi otišlo na drugo mesto", 
dodaje Pitik u šali, i skreće pažnju na to da sanitet već ima i vršačku registraciju, što znači da odmah 
može da se koristi. 

Osim vozila, za odeljenje intenzivne nege obezbeđeno je šest novih specijalizovanih kreveta sa 
antidekubit dušecima dušecima, u vrednosti od 1.430.000 dinara, od kojih su četiri već su u funkciji, i 
očekuje se da još dva stignu iz Portugalije. 



 
 

Pre ovoga donatori su već obezbedili posteljinu za sto kreveta, jer su i ranije pomagali našoj zemlji, 
konkretno u Obrenovcu kada su se pre pet godina desile one strašne poplave, i kada su prvi put bili i u 
Vršcu i razgovarali o potrebama bolnice, objašnjava Christer Sköld, predstavnik Pingstkyrkans Secondhan 
butika iz Heselholma. 

"Ovo dakle nije prvi put da su oni ovde, i drago mi je da njihovi porodični biznisi teku kako oni žele, i da 
su u prilici da nam doniraju sve ove stvari. Njihove supruge su zdravstvene radnice, jedna je bila 
medicinska sestra u intenzivnoj nezu, a druga babica, i jedna od njih je i radila nekada u našoj 
zdravstvenoj ustanovi, i to je razlog više da obnovimo saradnju, i da se zahvalimo svim stanovnicima 
Švedske koji misle na građane Srbije", poručila je članica gradskog veća za ztdravstvo i socijalnu zaštitu 
Tatjana Nikolić. 

Predstavnici bolnice i grada izrazili su veliku zahvalnost donatorima, i izrazili nadu da će opremu iskoristi 
na najbolji mogući način, ali ipak poželeli sugrađanima da budu zdravi i da im zdravstvene usluge ovog 
tipa nikada ne zatrebaju. 

 

U Srbiji tri hiljade ljudi živi s HIV-om 

NOVI SAD: U prvih šest meseci ove godine u Srbiji je smanjen broj obolelih od sifilisa, gonoreje i 
genitalne hlamidijaze u odnosu na isti period prošle godine, dok je povećan broj inficiranih HIV-om i 
obolelih od AIDS-a, ali je smanjen broj umrlih od side. 



 
 

Prema podacima Instituta za javno zdravlje "Dr Milan Jovanović Batut" u prvoj polovini ove godine 
registrovano je 417 osoba obolelih od sifilisa, gonoreje i genitalne hlamidijaze, što je za 35 odsto manje u 
odnosu isti period prethodne godine kada je prijavljen 641 slučaj. Smanjenje je zabeleženo jer je 
značajno manje prijavljenih slučajeva obolevanja od genitalne hlamidijaze. 

Od početka januara do kraja juna bilo je 276 obolelih, dok je u istom periodu prošle godine bilo 514 
obolelih. 

Najveći broj obolelih od sifilisa, gonoreje i genitalne hlamidijaze  registrovan je na teritoriji Vojvodine - 
135 slučajeva, Beogradu - 91 oboleli od sifilisa i gonoreje i nijedan slučaj genitalne hlamidijaze. 

Hlamidijaza javnozdravstveni problem 

U „Batutu“ kažu da je hlamidijaza značajan javnozdravstveni problem zbog toga što nelečena infekcija 
kao posledicu može imati upalu reproduktivnih organa, smanjenje plodnosti, kao i komplikacije tokom 
trudnoće, prevremeni porođaj. Kako ističu lekari, hlamidijalna infekcija, kao i druge seksualno prenosive 
infekcije, u značajnoj meri olakšavaju prenošenje HIV-a. 

Institutu Batut u prvih šest meseci ove godine prijavljene su 94 osobe kojima je novootkrivena infekcija 
uzrokovana HIV-om, dok je u istom periodu prošle godine bilo 76 novoinficiranih. Najviše novoinficiranih 
je registrovano u Beogradu 35 osoba, a u Vojvodini 28 osoba. 

U istom periodu registrovano je 26 osoba obolelih od side i šest osoba umrlih od AIDS-a. U prvoj polovini 
prošle godine registovane su 23 osobe obolele od side, a umrlo je devet pacijenata. 

U Batutu navode da se u Srbiji od 2008. godine beleži porast broja osoba inficiranih HIV-om, a da se 
registruje značajna redukcija obolevanja i umiranja od side. 

Pad obolevanja i umiranja od AIDS-a je rezultat primene kombinovane, visokoaktivne antiretrovirusne 
terapije koja je od 1998. dostupna svim osobama inficiranim HIV-om i u potpunosti ide na teret 
Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje - navode u Batutu. 

Procenjuje se da je krajem 2018. u našoj zemlji 3.000 osoba živelo sa HIV-om, od kojih šestina ne zna da 
je inficirana HIV-om (oko 500). Podsećaju na to da infekcija uzrokovana HIV-om može dugo proticati bez 
ikakvih znakova i simptoma i da je jedini način da se otkrije testiranje koje se može besplatno uraditi u 
24  instituta i zavoda za javno zdravlje u Srbiji i u Zavodu za zdravstvenu zaštitu studenata u Beogradu. 

 

 

 



 
 

 

 

Ugledni laparaskopski hirurg od sutra u Užicu 

Evropski instruktor za laparaskopsku rektalnu hirurgiju i robotsku hirurgiju iz Velike Britanije, Amdžad 
Parvaiz, braviće u Opštoj bolnici Užice u kojoj će, 18. i 19. septembra, uz asistenciju užičkih hirurga, 
operisati četiri pacijenta. 

Tokom operacija, zainteresovanim lekarima biće omogućeno da, u konferencijskoj sali užičke bolnice, 
putem video bima, prate njegov rad, a snimak te procedure koristiće se kasnije za edukaciju srpskih 
hirurga. 

Ugledni kolorektalni hirurg je ranije obavio takve operacije u nekoliko zdravstvenih ustanova Srbije, u 
okviru Nacionalnog programa za edukaciju iz laparoskopske kolorektalne hirurgije – LAPSERB, kojije 
Ministarstvo zdravlja pokrenulo prošle godine i angažovalao profesora Parvaiza. 

Tim projektom, osim stručnog usavršavanja hirurga, predviđena je i nabavka za opreme za takvu 
proceduru, koju užička bolnica poseduje od prošle godine. 

„Sredstvima Ministarstva zdravlja kupljena su dva laparaskopska stuba, koja nam omogućavaju da 
radimo takve operacije u našoj bolnici“, rekao je dr Miroslav Stanojević, načelnik hirurgije u užičkoj 
bolnici. 

Podetivši na to da se laparaskopska hirurgija primenjuje godinama u užičkoj bolnici, dr Stanojević je 
naveo da je od 9. februara prošle godine, kada su užički hirurzi prvi put samostalno obavili 



 
 

laparasklopsku operaciju debelog creva, urađeno 50 takvih operacija, koje su manje invazivne od 
klasične hirurgije i pacijentima omogućavaju brži i komforniji oporavak. 

Nakon te vrste edukacije, u petak 20. septembra, uslediće i redovni sastanak Hiruške sekcije Srpskog 
lekarskog društva sa međunarodnim učešćem, koji će se održati u Specijalnij bolnici „Čigota“ na 
Zlatiboru. Skup organizuje Služba za hirurške bolesti Opšte bolnice Užice, a predavanja počinju u 11 
časova. 

 

BESPLATNI LEKARSKI PREGLEDI U PROKUPLJU: Proverite svoje zdravlje u nedelju bez zakazivanja 

Građani Topličkog okruga, nezavisno od toga da li imaju zdravstveno osiguranje, moći će u nedelju, 22. 
septembra, besplatno i bez zakazivanja, da obave kontrolne preglede u Opštoj bolnici "Aleksa Savić" u 
Prokuplju, saopšteno je danas iz te zdravstvene ustanove. 

Pregledi će biti obavljani u Službi interne medicine u nedelju od 8 do 16 časova a pored merenje šećera u 
krvi, uzimanja tumor markera, kontrole krvnog pritiska, EKG pregleda i ultrazvuka abdomena, građani će 
moći da obave i otorinolaringološki pregled. 

Navodeći da su kardiovaskularne bolesti najčešći uzrok smrti stanovništva u Srbiji i svetu, iz prokupačke 
bolnice su ukazali da su kontrolni pregledi najbolja preventivna mera za očuvanje zdravlja. 



 
 

 

PLAN OPTIMIZACIJE MREŽE USTANOVA ZDRAVSTVENE ZAŠTITE 
                                -cilj: kvalitetniji, efikasniji i pristupačniji zdravstveni sistem- 

 
 

Sekretar Komore zdravstvenih ustanova Srbije Snežana Rašić Đorđević prisustvovala 
je sastanku povodom otpočinjanja rada na projektnom zadatku “Plan optimizacije mreže 
ustanova zdravstvene zaštite – Master plan” koji je održan u Palati Srbije (17.sept) a 
sprovodi se u okviru Drugog projekta razvoja zdravstva. 

 

 
 
 
Cilj projektnog zadatka je da definiše viziju i razvije strategiju i plan optimizacije 

sistema zdravstvene zaštite u Republici Srbiji, u cilju poboljšanja kvaliteta, pristupačnosti i 
efikasnosti. 

Projektni zadatak sprovodi međunarodni konzorcijum (IBF International Consulting, 
Brisel, Belgija, Delta House, Zagreb, Hrvatska i NALED, Beograd, Srbija) čime se obezbeđuje 
da se plan optimizacije razvija uzimajući u obzir najbolje međunarodne prakse, iskustvo u 
regionu, ali i društveno-ekonomski i politički kontekst u Srbiji..  

Sastanak je okupio predstavnike Ministarstva zdravlja, Ministarstva finansija, 
Ministarstva državne uprave i lokalne samouprave, Pokrajnskog sekretarijata za zdravstvo, 
Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje, Komore zdravstvenih ustanova Srbije, Instituta 



 
 

za javno zdravlje Srbije, Republičkog geodetskog zavoda i drugih učesnika u procesu 
optimizacije mreže ustanova zdravstvene zaštite 

 

 
 
“Verujemo da je glavna svrha unapređenog i optimizovanog Masterplana za sistem pružanja 

zdravstvene zaštite da omogući ne samo postojanje okvira za donošenje odluka o određivanju 
prioriteta i raspodeli resursa kod pojedinačnih intervencija,  nego i postizanje značajnih ušteda u 
nacionalnom zdravstvenom budžetu i ekonomsku efikasnost, obezbeđujući na taj način optimalno 
korišćenje finansijskih sredstava za pružanje boljeg pristupa i kvaliteta zdravstvenih ustluga“ rečeno 
je tokom predstavljanja projektnog zadatka. Precizirano je da će pojedinačne faze projekta 
podrazumevati: 

- Početni izveštaj 
- Mapiranje socio ekonomskog konteksta  
- Mapiranje zdravstvenog konteksta i procenu zdravstvenih potreba 
- Procenu sistema pružanja zdravstvene usluge  
- Razvoj plana optimizacije mreže zdravstvenih ustanova 

Sekretar Komore zdravstvenih ustanova Srbije Snežana Rašić Đorđević je ocenila da su 
promene koje se planiraju opsežne, suštinske i kompleksne a da Komora zdravstvenih ustanova Srbije 
podržava sve mere koje za cilj imaju  kvalitetniji, efikasniji i pristupačniji zdravstveni sistem. Ona je 
podsetila da su savetovanja koja KZUS organizuje važan forum na kom se prezentuju nova rešenja i 
aktuelnosti u zdravstvu. 



 
 

   

„Komora je bila partner u implementaciji DSG sistema - organizovali smo brojna predavanja, 
edukacije i radionice na našim skupovima i to se to pokazalo kao dobar put da se zaposleni u 
zdravstvu na vreme informišu i uključe u reformski proces. Pokušaćemo da damo doprinos i da se Plan 
optimizacije mreže zdravstvenih ustanova Srbije sprovede u skladu sa proklamovanim ciljem – a to je 
efikasniji zdravstveni sistem“ 
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